
 Protokół 
XLIX sesji Rady Osiedla św. Łazarz 

z 5 września 2018 r. 
 
Sesja Rady Osiedla Św. Łazarz odbyła się w siedzibie Rady Osiedla przy 
ul. Wyspiańskiego 27. Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godz. 18:40. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 
 
W obecności kworum (12 osób obecnych) obrady XLIX Sesji Rady Osiedla Św. Łazarz 
otworzył Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta powołano Joannę Warsztę – pracownika 
Wydziału Wspierania Jednostek Pomocniczych Miasta.  
 
 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
i rozszerzył go, dodając punkty: 
3a. Projekt uchwały w sprawie powołania Mobilnego Punktu do głosowania na projekty 
zgłoszone do Poznańskiego Budżetu Obywatelskiego 2019. 
11a. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przesunięcie zadania do realizacji 
w 2019 r. 
11b. Projekt uchwały w sprawie stanowiska w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi na obszarze wchodzącym 
w skład ZM GOAP. 
 
 

Głosowanie nad porządkiem obrad: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
3. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu organizacji ruchu na 

ul. Jarochowskiego. 
 
Przewodniczący Rady Filip Olszak oddał głos obecnemu na sesji projektantowi firmy 
Pracownia Filip Kraszewski, która opracowała projekt przebudowy ul. Jarochowskiego. 
Projektant omówił pokrótce modyfikacje wprowadzone do pierwotnej wersji projektu. 
Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję, w toku której ustalono, że przed 
podjęciem uchwały przez Radę, projekt należy skonsultować z dyrekcją szpitala 
mieszczącego się przy ul. Jarochowskiego. W związku z powyższym zdecydowano, że 
uchwałę opiniującą podejmie Zarząd. 
 
3a. Projekt uchwały w sprawie powołania Mobilnego Punktu do głosowania na projekty 

zgłoszone do Poznańskiego Budżetu Obywatelskiego 2019. 
 
Przewodnicząca Zarządu Maria Łazarz przedstawiła pismo Gabinetu Prezydenta informujące 
o lokalizacjach stałych punktów do głosowania w ramach PBO oraz o możliwości utworzenia 
mobilnych punktów do głosowania. W związku z tym, Zarząd zaproponował, aby punkt taki 
utworzyć w Klubie „Krąg” ze względu na jego ogólnodostępność, posiadanie sali 
komputerowej oraz stałą obecność osoby, która mogłaby pomóc głosującym osobom.  
Przeciwko tej lokalizacji sprzeciw wniósł radny Roman Modrzyński, motywując go 
możliwością wpływania na wybór projektów. 



Obecna na sesji członkini Zespołu ds. PBO poinformowała, że w uchwale nie wymaga się 
wskazania konkretnej lokalizacji punktu mobilnego, a jedynie chęć jego utworzenia. 
Dokładne dane dot. punktu podaje się bezpośrednio Gabinetowi Prezydenta., w związku 
z czym Przewodnicząca Zarządu zaproponowała, aby powołać Mobilny Punkt do głosowania 
na projekty bez wskazywania w chwili obecnej konkretnej lokalizacji. 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 11, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLIX/314/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 3). 
 
4. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do wprowadzania danych 

w ramach Poznańskiego Budżetu Obywatelskiego. 
 

Przewodnicząca Zarządu wyjaśniła, że jak co roku konieczne jest wyznaczenie osoby, która 
będzie odpowiedzialna za wprowadzenie do systemu opinii Rady co do projektów 
zgłoszonych w ramach tegorocznej edycji PBO. Zarząd zaproponował, aby wzorem lat 
ubiegłych osoba tą była radna Bogna Zielińska. Pozostali radni nie wnieśli uwag.  
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 11, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLIX/315/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 4). 
 
 
5. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektów zgłoszonych w ramach 

Poznańskiego Budżetu Obywatelskiego 2019. 
 
Przewodnicząca Maria Łazarz przypomniała, że wszystkie projekty dot. Łazarz zostały 
wysłane na skrzynki mailowe radnych, tak, aby mogli się z nimi zapoznać przed sesją. 
Następnie Przewodnicząca przedstawiła propozycje opinii poszczególnych projektów 
przygotowane przez Zarząd, po czym radni zaopiniowali je zgodnie z załącznikami do 
uchwały.  
Odstąpiono jedynie od opinii nt. projektu „Rowerowa integracja Jeżyć, Łazarz i Wildy”. 
Przewodnicząca zarządu poinformowała, że ten pozostawił opinię pod rozwagę Rady, 
a projekt dotyczy Łazarza tylko w części dot. wymiany nawierzchni drogi rowerowej na 
ul. Hetmańskiej, na odcinku od wiaduktu do ul. Dmowskiego. 
 
Godz. 19:30 – do sesji dołączyła radna Agnieszka Michalak-Pietkiewicz. Od tej pory 
w obradach brało udział 13 osób. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLIX/316/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 5). 
 
 



6. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Osiedla do Komitetu 
Rewitalizacji Miasta Poznania.  

 
Przewodnicząca Zarządu poinformowała, że ogłoszony został nabór uzupełniający na 
członków Komitetu Rewitalizacji Miasta. Podczas pierwszego naboru Rada nie zgłosiła 
swojego kandydata, w związku z tym tym razem Zarząd proponuje zgłosić kandydaturę 
radnego Łukasza Prymasa. Pozostali radni nie wnieśli uwag. 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLIX/317/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 6). 
 
 
 
7.  Projekt uchwały w sprawie wniosku do Rady Miasta Poznania i Prezydenta Miasta 

Poznania o zabezpieczenie w budżecie Miasta Poznania na rok 2019 środków 
finansowych na rewaloryzację skweru przy ul. Kolejowej. 

 
Przewodniczący Filip Olszak przypomniał, że podczas jednej z ostatnich sesji Rada 
pozytywnie zaopiniowała projekt rewaloryzacji skweru przy ul. Kolejowej przedstawiony 
przez Zarząd Dróg Miejskich. Realizacja tego projektu kosztować ma ok. 450 tys. zł. Rada 
Osiedla nie dysponuje takimi środkami, w związku z tym propozycja wniosku 
o zabezpieczenie tej kwoty w budżecie Miasta. 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały, do którego radni nie wnieśli uwag. 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLIX/318/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 7). 
 
8. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Rady Miasta Poznania i Prezydenta Miasta 

Poznania o zabezpieczenie w budżecie Miasta Poznania na rok 2019 środków 
finansowych na podlenie skwerów na terenie Osiedla Św. Łazarz. 

 
Przewodniczący Filip Olszak przedstawił projekt uchwały, do którego radni nie wnieśli uwag. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLIX/319/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 8). 
 
 
9. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Rady Miasta Poznania i Prezydenta Miasta 

Poznania o zabezpieczenie w budżecie Miasta Poznania na rok 2019 środków 
finansowych na wykup nieruchomości przy ul. Dmowskiego/K. Potockiej. 

 



Przewodniczący Rady Filip Olszak przypomniał, że temat nieruchomości – ogródków 
działkowych, znajdującej się w rejonie ul. Dmowskiego i K. Potockiej, omawiany był 
wielokrotnie podczas konsultacji mpzp dla tego terenu. W związku z czy, Rada zwraca się z 
wnioskiem o wykupienie działek nr: 36. 40 i 47, pod tereny zieleni urządzonej i utworzenie na 
tym terenie parku. Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały informując, że 
wysokość wnioskowanych środków nie została wskazana, ponieważ nie jest znana wartość 
nieruchomości. 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLIX/320/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 9). 
 
10. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Rady Miasta Poznania i Prezydenta Miasta 

Poznania o zabezpieczenie w budżecie Miasta Poznania na rok 2019 środków 
finansowych na objecie terenu Osiedla Św. Łazarz ciśnieniowym myciem 
chodników.  

 
Przewodniczący Filip Olszak wyjaśnił, że uchwała jest kontynuacją wniosku o objęcie terenu 
Osiedla ciśnieniowym myciem chodników zgłoszonym przez Radę w czerwcu br., na który 
otrzymano odpowiedź, że wszystkie środki zabezpieczone na ten cel zostały już 
rozdysponowane.  
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały, do którego radni nie wnieśli uwag. 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLIX/321/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 10). 
 
11. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Rady Miasta Poznania i Prezydenta Miasta 

Poznania o zabezpieczenie w budżecie Miasta Poznania na rok 2019 środków 
finansowych na opracowanie projektu rewaloryzacji Parku Kasprowicza. 

 
Przewodniczący Rady Filip Olszak przedstawił projekt uchwały, do którego radni nie wnieśli 
uwag. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 1 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLIX/322/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 11). 
 
 
 
11a. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przesunięcie zadania do realizacji 
w 2019 r. 
 



Przewodniczący Rady Filip Olszak wyjaśnił, że Wydział Zarządzania Kryzysowego 
i Bezpieczeństwa zwrócił się do Osiedla z prośbą o wyrażenie zgody na przesunięcie zadania 
polegającego na wykonaniu monitoringu na ul. Dmowskiego do realizacji w 2019 r. Wydział 
poinformował, że umowa na wykonanie zadania zawarta została w dniu 29 sierpnia 2018 r., 
a czas jego realizacji wynosi 150 dni kalendarzowych, co w konsekwencji przesuwa 
zakończenie realizacji zadania na przyszły rok. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały, do którego radni nie wnieśli uwag. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLIX/323/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 12). 
 
11b. Projekt uchwały w sprawie stanowiska w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi na obszarze 
wchodzącym w skład ZM GOAP. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, do którego radni nie wnieśli uwag, po czym 
przystapiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLIX/324/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 13). 
 
 
12. Projekt uchwały w sprawie diet dla członków organów Osiedla.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały, do którego nie zgłoszono uwag. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XLIX/325/II/2018 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 14). 
 
 
 
 
13.  Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją, przedstawienie bieżącej 

informacji z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 
 
 
Przewodnicząca Zarządu przekazała radnym informacje dot.: 
- obniżenia krawężników przy przejściach dla pieszych na terenie Osiedla; 
- akcji „Sprzątanie świata”; Przewodnicząca zaproponowała rozpropagowanie akcji podczas 
festynu na Rynku Łazarskim; 
- planowanego spotkania z organizatorami Nocnego Targu Towarzyskiego, przy udziale PMP 
Mariusza Wiśniewskiego 
 



Godz. 19:00 – sesję opuścił radny Roman Modrzyński. Od tej pory w obradach brało udział 
11 osób. 
 
- prośby mieszkańca o remont ul. Iłłakowiczówny; 
- Mapy Potrzeb Lokalnych 2018; 
- rozstrzygniętego przetargu na odnowienie boiska przy ul. Dmowskiego; 
- odbioru końcowego prac na placu Nowakowskiego; 
- festynu „Na Łazarskim”; Przewodnicząca poinformowała, że plakaty i ulotki umieściła już 
w placówkach oświatowych, ale poprosiła radnych o ich rozpropagowanie także w innych 
miejscach; Przewodnicząca zachęciła też do uczestnictwa w samym festynie i wsparcia 
przewodniczących na stoisku Rady Osiedla, będzie to możliwość bezpośredniego kontaktu 
z mieszkańcami; 
- pisma WJPM w odpowiedzi na pytanie reaktora portalu łazarz.pl o legalność zwołania sesji, 
która odbyła się 30 lipca br.; radcy prawni stwierdzili legalność zwołania sesji; 
Przewodniczący Rady zapytał o radnych, czy zgadzają się na publikację treści pisma na 
funpagu RO; radni przystali na tę propozycję; Przewodniczący poprosił też redaktora 
J. Ludwiczaka o zamieszczenie przedmiotowej opinii na portalu łazarz.pl; 
- nowego terenu dla Kolektywu Kąpielisko przy Przedszkolu nr 32, o który wnioskowała 
Rada Osiedla; Przewodnicząca poinformowała, że Kolektyw otrzymał już umowę dzierżawy 
do zaopiniowania i podpisu; PMP M. Wiśniewski obiecał zapewnienie przyłączy koniecznych 
do funkcjonowania Kolektywu, WGN zgodził się na usunięcie urządzeń zabawowych, o które 
wnioskował Kolektyw, natomiast RO poprosiła ZZM o prześwietlenie drzew na 
przedmiotowym terenie; mimo powyższego, Kolektyw nie podjął żadnych rozmów i nie 
podpisał jeszcze umowy. 
 
 
14. Wolne głosy i wnioski. 
 
Radny Adam Karczmarek poprosił o wystosowanie pisma z prośbą o przegląd hydrantów; 
podczas ostatniego pożaru na ul. Kolejowej, strażacy chcieli podłączyć się pod jeden 
z hydrantów, ale nie było w nim wody. 
 
Radny poprosił też o wysłanie pisma w sprawie parkowania na ul. Granicznej, znak nakazuje 
parkowanie prostopadłe, a kierowcy parkują równolegle.  
 
15. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 
obrady sesji. Sesję zakończono o godz. 19:10. 
 
 
Protokół sporządziła:                                                                          Przewodniczący obradom: 
 
 (-) Joanna Warszta                                                                      (-)  Filip Olszak 



  
 
Przewodniczący        Poznań, 7 sierpnia 2018 r. 
Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

 
W uzupełnieniu do zawiadomienia o zwołaniu XLVIII sesji Rady Osiedla Św. Łazarz na 

dzień 9 sierpnia 2018 r. o godz. 18:00 przedstawiam następujący porządek obrad: 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie zmian w planie wydatków Osiedla na rok 2018. 

4. Projekt uchwały w sprawie projektu planu wydatków Osiedla na rok 2019. 

5. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przesunięcie zadania do realizacji 

w 2018 r. 

6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy zadań w zakresie konserwacji miejskich 

zieleńców. 

7. Projekt uchwały w sprawie ustalenia listy priorytetów w zakresie prac remontowych 

miejskich chodników oraz dróg wewnętrznych i gminnych na 2019 r. 

8. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją przedstawienie bieżącej informacji 

z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

 

 
Przewodniczący 

Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

                (-) Filip Olszak 
 


